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Geachte voorzitter, 

Hierbij beantwoord ik mede namens de staatssecretaris van Infrastructuur en 

Milieu en mijn ambtsgenoten van Economische Zaken en van Volksgezondheid, 

Welzijn en Sport de vragen die het lid Ouwehand (PvdD) heeft gesteld over het 

plan om de leefbaarheid van het dorp Moerdijk op te offeren voor economische 

ontwikkeling (ingezonden 23 september 2013). 

 

Vraag 1 

Heeft u kennisgenomen van de uitspraken van de heer E. Nijpels, die namens zijn 

adviescommissie heeft gezegd dat de economische ontwikkeling van haven- en 

industriegebieden in Moerdijk voorrang moet krijgen boven de leefbaarheid van 

het dorp?1 

  

Antwoord 1 

Ja, ik heb kennisgenomen van het artikel in het Algemeen Dagblad. 

 

Vraag 2 

Wat vindt u van de opvatting van de heer Nijpels dat de gezondheid en het 

welbevinden van de inwoners van Moerdijk aan de kant geschoven kunnen worden 

voor de uitbreiding van haven- en industriegebieden in de buurt van dit dorp? 

Bent u dit met hem eens of deelt u de mening dat een dergelijke uitspraak 

onbehoorlijk, om niet te zeggen lomp is? 

  

Antwoord 2 

De commissie van Advies Havenstrategie Moerdijk 2030 geeft in haar eindadvies 

bij de concept Havenstrategie Moerdijk2 aan dat indien het havenschap blijft 

inzetten op maximale benutting van de economische potenties van Moerdijk, dan 

de kosten en baten en de voor- en nadelen van een transitiemodel met relevante 

stakeholders, inclusief de bewoners van het dorp en de leefbaarheidsgroeperingen 

besproken dienen te worden. De commissie van advies constateert zelf dat het 

                                                
1 AD, 19 september 2013, p. 2-3: Moet dit lieve dorp echt verdwijnen? 
2 http://www.havenvanmoerdijk.nl/nl/havenstrategie-2030.htm 
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hier om een maatschappelijk zeer gevoelige discussie gaat, maar constateert dat 

die discussie nu ten principale en fundamenteel gevoerd moet worden.  

 

Vraag 3 

Kunt u zich voorstellen dat inwoners van Moerdijk ernstig verontrust zijn over de 

plannen over de ontwikkeling van haven- en industriegebieden en over het 

geringe belang dat de commissie Nijpels aan hun dorp en hun leefbaarheid blijkt 

te hechten? Zo nee, waarom niet? Zo ja, bent u bereid om de inwoners van 

Moerdijk zo snel mogelijk gerust te stellen door duidelijk te maken dat het advies 

van de commissie Nijpels niet past in de manier waarop de overheid in Nederland 

met haar burgers om wil gaan? 

  

Antwoord 3 

De Provincie Noord-Brabant, de gemeente Moerdijk en het havenschap Moerdijk 

hebben onlangs de concept havenvisie voor Moerdijk gepresenteerd. In deze visie 

gaat de ontwikkeling van het havengebied en het behoud van de leefbaarheid 

hand in hand. De commissie van advies geeft als reactie op deze visie aan dat het 

goed is om nog eens kritisch te kijken naar het toekomstperspectief voor het dorp 

Moerdijk. De concept havenvisie ligt nu voor ter consultatie tot 31 oktober. De 

betrokken overheden hebben diverse bijeenkomsten belegd waar belanghebbende 

partijen, waaronder de inwoners van Moerdijk, hun zorgen kunnen uiten en met 

de provincie, de gemeente en het havenschap over de plannen in gesprek kunnen. 

Gelet op dit consultatieproces zie ik thans geen rol voor de rijksoverheid 

weggelegd. 

 

Vraag 4 

Kunt u voor de zekerheid nog eens duidelijk maken wat het doel is van de huidige 

milieunormen op het gebied van onder andere geluid, fijnstof in dorpen en 

steden? 

  

Antwoord 4 

De huidige milieunormen, die zijn vastgelegd in de Wet milieubeheer, hebben als 

doel een evenwichtige balans te creëren tussen de belangen van de 

volksgezondheid en van de industrie. Bij het verlenen van een vergunning voor 

een nieuwe activiteit (of het uitbreiden van een bestaande activiteit) wordt door 

het bevoegd gezag getoetst of de beoogde activiteit binnen de van toepassing 

zijnde milieunormen past.  

 

Vraag 5 

Kunt u bevestigen dat de verdere economische ontwikkeling van haven- en 

industriegebieden in Moerdijk het behalen van de genoemde milieunormen in dat 

gebied onmogelijk maakt? Zo ja, hoe beoordeelt u dat, en hoe ziet u de 

gezondheid van de omwonenden in relatie tot de beoogde economische 

ontwikkeling? Zo nee, waarom niet en op welke manier kunt u dat garanderen? 

 

Antwoord 5 

Welk effect de verdere economische ontwikkeling van de haven- en 

industriegebieden in Moerdijk heeft op het behalen van de genoemde 

milieunormen is nog niet te bepalen. Een en ander hangt af van de daadwerkelijke 

ontwikkelingen en te nemen compenserende maatregelen. Het is aan betrokken 

overheden om bij de benodigde planvorming en vergunningverlening voor deze 

ontwikkelingen om hieraan binnen de wettelijke kaders voorwaarden te verbinden. 

De concept havenvisie voor Moerdijk geeft daar nog geen uitsluitsel over. 
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Vraag 6 

Vindt u dat mensen recht hebben op een gezonde leefomgeving? Zo ja, op welke 

wijze wilt u ervoor zorgen dat dit recht van de inwoners van Moerdijk niet 

geschonden wordt doordat het in de toekomst ingesloten zal zijn tussen zware 

industrie, een groot bedrijventerrein en een snelweg? Zo nee, waarom niet? 

  

Antwoord 6 

Een gezonde leefomgeving is voor mensen van groot belang en derhalve wordt dit 

ook erkend als onderwerp van overheidsbeleid. Het recht op een gezonde 

leefomgeving is een richtinggevend uitgangspunt dat steeds afgewogen moet 

worden tegen andere belangen zoals economische activiteiten. De lokale 

overheden dragen de verantwoordelijkheid voor deze afwegingen en voor 

eventueel te nemen maatregelen. Wij gaan ervan uit dat dit wordt meegenomen 

in het verdere proces van consultatie rondom de ontwerp havenvisie en 

uiteindelijk de noodzakelijke aanpassingen in bestemmingsplannen en 

vergunningverlening. De wetgeving, waaronder de Wet publieke gezondheid, 

voorziet hier in de noodzakelijke waarborgen. 

 

Vraag 7 

Kent u het onderzoek van De Stec Groep3 over de ontwikkeling van Logistiek Park 

Moerdijk? Deelt u de mening dat dit onderzoek uitwijst dat een groot deel van de 

logistieke bedrijven die zich zullen vestigen op het Logistiek Park Moerdijk binnen 

Nederland zullen verhuizen? Zo ja, kunt u aangeven wat er met de leegstand op 

de andere locaties zal gebeuren en of werknemers hierdoor hun baan zullen 

verliezen? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 7 

Ja. Het onderzoek van De Stec Groep concludeert dat het bestaande aanbod van 

logistieke centra in Zuid-Nederland, en West-Brabant in het bijzonder, op de 

middellange en lange termijn onvoldoende is om de vraag naar logistiek vastgoed 

goed te kunnen faciliteren. Het plan voor Logistiek Park Moerdijk speelt in op deze 

marktvraag. Logistieke bedrijven en investeerders in logistiek vastgoed kiezen op 

basis van hun eigen bedrijfseconomische afwegingen hun vestigingslocatie. Het is 

voor de economische ontwikkeling van ons land van belang dat er ondermeer in 

West-Brabant ook op langere termijn vestigingsplaatsen zijn die de concurrentie 

met locaties buiten Nederland aan kunnen. 

  

Vraag 8 

Kunt u uiteenzetten welke invloed de toename aan vrachtverkeer op de A16 en de 

A17 zal hebben op de filedruk, de uitstoot van fijnstof en de leefbaarheid van de 

inwoners van de gemeente Moerdijk? Hoe beoordeelt u dat? Zo nee, waarom niet? 

  

Antwoord 8 

Uit de Nationale Markt en Capaciteitsanalyse 2011 is gebleken dat er op de A16 en 

A17 ter hoogte van Moerdijk tot 2030 nog capaciteit is om groei van extra verkeer 

op te vangen. Alleen in het hoge groeiscenario worden op de A17 en de A16 nabij 

de Moerdijkbrug wel de NoMo reistijdfactoren overschreden. Omdat uit de 

havenstrategie niet blijkt welke toename verwacht wordt aan vrachtvervoer op de 

weg kan niet aangegeven worden wat de exacte invloed is op de filedruk in dit 

                                                
3 http://ro.brabant.nl/A7013FA1-3B48-4D99-893F-45EF1A285C36/tb_NL.IMRO.9930.PIPLogistiekpark-
0101_2.pdf 
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gebied. Deze trajecten behoren echter niet tot de belangrijkste knelpunten op het 

Nederlandse wegennet en er zijn hier dan ook geen projecten voorzien. In 2012 

voldeed de luchtkwaliteit in Moerdijk ruimschoots aan de grenswaarden, zowel in 

relatie tot verkeer (Monitoringsrapportage NSL 2012) als in relatie tot de industrie 

(Jaaroverzicht luchtkwaliteit 2012, RIVM). Gezien de betrekkelijk lage waarden is 

het niet te verwachten dat nieuwe ontwikkelingen zullen leiden tot overschrijding 

van de grenswaarden. 

 

 

Hoogachtend, 

 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN MILIEU, 

 

 

 

 

 

mw. drs. M.H. Schultz van Haegen 

 

 

 

 

 


